
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. august 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1612 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susanne Zimmer (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 1612:  

”Hvor ofte er der problemer med forsyningssikkerheden indenfor magistrelle  

lægemidler?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen er der indhentet nedenstående bidrag fra Lægemiddelstyrel-

sen, som jeg henholder mig til. 

 

”LægeŵiddelstyrelseŶ ŵodtager ikke systeŵatisk iŶforŵatioŶ oŵ forsyŶiŶgsvaŶske-
ligheder for magistrelle lægemidler. Styrelsen kan derfor ikke oplyse, hvor ofte der er 

forsyningsvanskeligheder for disse lægemidler. 

 

Det skyldes, at magistrelle lægemidler fremstilles på et apotek til den enkelte patient 

efter recept fra en læge. Der findes ikke en indehaver af en markedsføringstilladelse 

for sådanne lægemidler. Produktionsapoteker har i modsætning til markedsføringsin-

dehavere ikke pligt til at informere Lægemiddelstyrelsen, hvis der er problemer med 

forsyningen af et magistrelt fremstillet lægemiddel, og apoteket ikke kan imøde-

koŵŵe efterspørgsleŶ.” 
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